
Lokalrådsmøde den 5. november 2018 hos Poul 
 
 
Deltagere: Ejvind, Lene, Vagn, Søren, Frank, Mads og Poul  
Afbud:  Bente 
 
 

1. Sidste referat  
Mads refererede fra Svømmeklubbens møde med Kultur – og 
Civilsamfundsudvalget medio september. Der er stadig ingen afklaring af 
hvornår renoveringen af svømmeanlægget igangsættes. 
Ingen øvrige kommentarer til referatet. 
 

2. Shelter 
Stoppestedet vi gerne være behjælpelig med udlevering af nøgle til toiletter. 
EO udarbejder instrukser til Stoppestedet. 
Horsens Kommune vil opsætte skilt(e) medhenvisning til shelteret og diverse 
informationer. 
EO kommer med oplæg til tekst/information. 
Shelteret skal forsikres. Horsens Kommune vil medtaget shelteret under en 
fælles forsikring, og Horsens Kommune betaler forsikringspræmien. EO giver 
Horsens Kommune besked. 
Der er en selvrisiko på kr. 10.000 på forsikringen. Ved evt. skade skal 
Lokalrådet selv afholde denne udgift. Betingelsen for forsikringen er, at 
shelteret skal genopføres efter evt. skade. 
Ibrugtagningtilladelse er modtaget fra Horsens Kommune. 
EO skriver på ”Hjælp hinanden i Hovedgård” at shelteret er færdigt, og må 
anvendes. 
Der afholdes indvielse primo marts 2019 iht. forslag fra Claus Hilding 
Thomsen. 
EO indsender afsluttet regnskab over opførelsen af shelteret til Horsens 
Kommune. 

  
3. Status / Igangsættelse af Bypedel 

Søren har kun fået en henvendelse på annoncerne om bypedel. 
EO prøver at skrive opslag på ”Hjælp hinanden i Hovedgård”. 
Bypedel projektet igangsættes 1. januar 2019. 
SH kontakter Niels Aalund for levering af redskaber og afklaring omkring 
afholdelse af løbende udgifter til benzin, olie m.v. 
Ligeledes kontakter SH Liselotte Nielsen, Horsens Kommune for afholdelse af 
møde om vedligeholdelsesplaner. 
Det er vigtig at vi ved hvornår kommunen gør hvad. 
Lokalrådet forventer at Horsens Kommune afholder de udgifter der opstår i 
forbindelse med Bypedel ordningen. 
Østbirk Avis har henvendt sig om artikel vedr. Bypedel. 
PGS skriver oplæg til Østbirk Avis. 
  

4. Hjemmeside 
Lokalrådet ejer domænerne Hovedgård.dk og Hovedgaard.dk og vedbliver 
med at eje disse. Domænerne stilles til rådighed for den nye hjemmeside. 
PGS kontakter Klubmodul om hvordan vi kommer videre, og får 
domænenavnet i brug. 
Der skal laves en ”switch” således at man automatisk kommer på 
Hovedgård.dk, hvis man søger på Hovedgaard.dk. 
 

5. Hundeskov. 
Lokalrådet har endnu ikke modtaget informationer fra forslagsstilleren til 



etablering af en hundeskov, om egnede arealer, hvor ejeren har givet sin 
tilladelse til eventuel etablering. 
Da vi ikke har modtaget informationer fra forslagsstilleren, og derfor ikke har 
mulighed for at undersøge omkostninger til etablering af hegn m.v., kan vi  
ikke nå at udarbejde ansøgning om de midler der udloddes i marts 2019. 
Lene giver meddelelse til forslagsstilleren. 
 

6. Forlængelse af Coldingvej 
I forbindelse med kloakseparering i Hovedgård skal der etableres et 
overløbsbassin imellem Tornbjerg og Birkevænget. 
I den forbindelse skal der bortkøres over 1000 lastvognslæs jord. 
EO prøver at kontakte Jørgen Korshøj i Byrådet for at prøve at få focus på 
Hovedgård og dette projekt. 
 

7. Nyt enme til Mellembypuljen 
SH kontakter Landskabs arkitektfirma i Århus for nærmere information om 
forslag til forskønnelse af Hovedgård, udvikling af byen, rekreative udfoldelser 
m.v. 
Det skal være mindre tiltag, som vi løbende kan arbejde med, for at forskønne 
og knytte byen sammen. 
 

8. Opdatering af foreningsliste 
EO udsender mail til alle mail adr. på listen, for at få accept på, at vi må 
offentliggøre navne og kontaktoplysninger på vor hjemmeside. 
 

9. Økonomi 
Positiv økonomi. 
MBJ skal snarest have udsendt faktura for 2018 for annoncer på 
hjemmesiden. 
Lokalrådet foreslår at der på forsiden af den nye hjemmeside er annoncer for 
lokale erhvervsdrivende. 
Alternativt kan Lokalrådet stadig have annoncer på vor side. 
Lene kontakter styregruppen for at få oplyst hvilke foreninger der deltager i 
den nye hjemmeside. 
 

10. Næste møde 
Næste møde afholdes 

Mandag, den 14. januar kl 19.00  
 

 Hos Mads, Hovedgårdvej 1. 
  
 Forslag til punkter til dagsorden bedes fremsendt senest den 4. januar. 
 

11. Eventuelt 
Støtteerklæring til hallen i forbindelse med ansøgning hos AP Møllers fond 
gennemgået ou underskrevet af alle tilstedeværende. 
Informationer m.v. der modtages af formanden sendes løbende rundt til øvrige 
medlemmer. 
 
 

Hovedgård 08.11.2018 
P.G.Sondrup 

   
 

 


